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Plats och tid Sessionssalen, kommunhuset i Hultsfred 23 maj 2023 

klockan 08.30-16.20 

Beslutande Lars Rosander, C 
Marianne Vifell Waters, M 
Åke Nilsson, KD* 
Tomas Söreling, S 
Rosie Folkesson, S  

Övriga deltagande Lars Rönnlund, kommunchef    Tony Bohlin § 117 
Emma Karlsson, sekreterare      Lars Gjörloff §§117-118 
Magnus Hultman, M § 115        Patrik Simonsson § 117 
Elisabeth Löfkvist, C § 115       Johan Mood §§118-119 
Mikael Lång, S § 115 Maria Bolin § 119* 
Martin Snickars § 115 Henric Svensson §120 
Jens Karlsson §§116-118           Charlotta Hägg §120  
Simon Råsbacken § 116 
Helena Grybäck Svensson § 117 

Detta protokoll har signerats digitalt 

Utses att justera Tomas Söreling 

Underskrifter Paragrafer 115-134 

Sekreterare 
Emma Karlsson 

Ordförande 
Lars Rosander 

Justerande 
Tomas Söreling 
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Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ 

Sammanträdesdatum 

Datum för anslagsuppsättande 

Datum för anslagsnedtagande 

Förvaringsplats av protokollet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

2023-05-23 

2023-05-24 

2023-06-17 

Kommunkansliet 

Underskrift 
Emma Karlsson 
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Ärendelista 2023-05-23 

Paragraf Ärende Diarienummer 

Val av protokolljusterare samt godkännande 
av dagordning 

§ 115 Presidiemöte med barn- och
utbildningsnämnden 

§ 116 Åtgärdsförslag för gång- och cykelväg
mellan Hultsfred och Målilla 

2022/82 

§ 117 Tomtpriser, VA-avgifter och gatunamn på
Herrstorpet i Hultsfred 

2023/109 

§ 118 Detaljplanområde Nytorpsvägen

§ 119 Lägesrapport vindbruksplan 2020/155 

§ 120 Ekonomisk uppföljning per 2023-04-30
med helårsprognos för drift- och 
investeringsbudget 

2023/104 

§ 121 Ny tidplan för budgetarbetet 2024 2023/106 

§ 122 Särskild statistikverksamhet 2023/107 

§ 123 Motion från Tomas Söreling och Rosie
Folkesson, båda S, om subventionerade 
renhållningsavgifter för barnfamiljer 

2023/98 

§ 124 Svar på motion från Lennart Beijer, V, och
Rosie Folkesson, S, om offentliga toaletter 
vid strandpromenaden i Hultsfred 

2021/146 
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§ 125 Svar på motion från Jonny Bengtsson och
Janette Persson, båda S, om fria arbetsskor 
till personal inom vård och omsorg 

2021/214 

§ 126 Svar på motion från Tomas Söreling,
Janette Persson och Tommy Rälg, samtliga 
S, om uppgradering av den kommunala 
badplatsen vid Hesjön Målilla 

2022/120 

§ 127 Ombyggnation av särskilda boenden i
Mörlunda och Vena 

2022/219 

§ 128 Revidering av avtal och reglemente för
hjälpmedelsnämnden 

2023/103 

§ 129 Revidering av förbundsordning för Östra
Smålands Kommunalteknikförbund 

2023/88 

§ 130 Rapport årlig uppföljning av det
systematiska arbetsmiljöarbetet 2022 

2023/105 

§ 131 Förslag till Regional Cykelinfrastrukturplan
Kalmar län 2023-2033 

2023/102 

§ 132 Transportutmaning Kalmar län 2023–2025 2023/108 

§ 133 Anmälningsärenden 2023/8 

§ 134 Järnforsens skola och Björkens förskola
samt hänvisningsskola för Virserums och 
Järnforsens upptagningsområden 

2023/111 
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KSAU § 115/2023  

Presidiemöte med barn- och 
utbildningsnämnden 

Beslut 
Arbetsutskottet har tagit emot informationen. 

Ärendebeskrivning 
På dagens möte deltar ordförande Magnus Hultman, M, förste vice 
ordförande Elisabeth Löfkvist, C, andre vice ordförande Mikael Lång, S och 
barn- och utbildningschef Martin Snickars. 
 
Aktuella frågor lyfts, bland annat om Järnforsens skola och förskola. 

Skickas till 
Barn- och utbildningsnämnden  

5



  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

 2023-05-23 

 

1 (4)

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

KSAU § 116/2023 Diarienummer 2022/82 

Åtgärdsförslag för gång- och cykelväg 
mellan Hultsfred och Målilla 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar att föreslå budgetberedningen att avsätta 1 850 tkr i 
budget 2025 för att kunna genomföra föreslagna åtgärder. 

Vidare beslutas att vad gäller delsträckan Kejsarkullen-Målilla får planering 
återkomma vid ett senare tillfälle. 

Sammanfattning 
En fördjupad utredning avseende gång- och cykelväg mellan Hultsfred och 
Målilla har genomförts.  

På sträckan Lillråsa-Kejsarkullen förslås fortsatt arbete och att medel äskas i 
kommande budgetprocess och att sträckan Kejsarkullen-Målilla förkastas.  

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade § 104/2022 att ge Östra 
Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) i uppdrag att i samverkan med 
markansvarig påbörja dialog med markägare och ta fram förslag på tidplan, 
kostnad samt finansieringslösning för att kunna verkställa åtgärd 7 och 8 i 
enlighet med framtagen åtgärdsvalsstudie (ÅVS). 

Åtgärd 7 avser upprustning av enskild väg mellan Ödhult-Lillråsa där man i 
ÅVS:en bedömde att man bör rusta upp för en standard som möjliggör 
cykelpendling. Åtgärd 8 avser upprustning av enskild väg mellan 
Kejsarkullen och väg 721 i Målilla där man bedömde i ÅVS:en att det 
endast finns en potential för sommarcykelväg (turiststråk).  

6



  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

 2023-05-23 

 

2 (4)

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Utredning 
I utredningen har man tittat på nuläge och förslag på åtgärder uppdelat på ett 
antal delsträckor inom sträckorna Ödhult-Lillråsa, Ödhult-Kejsarkullen och 
Kejsarkullen-väg 721.  

Man har också gjort några övergripande slutsatser kring standarder som kan 
förkastas. Dessa är belysning på hela sträcka då det idag saknas helt på de 
sträckor som Trafikverket redan byggt samt asfaltsbeläggning då det tidigt 
konstaterades att vägarna måste kunna nyttjas för virkestransporter också. 

Man har även tittat på ansvarsfördelning, kostnader, markfrågor och tidplan 
på aktuella sträckor men även delåtgärder från ÅVS:en som är utöver åtgärd 
7 och 8. 

Delsträcka 1-2 
Från nybyggd GC-väg söder om Lillråsa till norra infarten till Ödhult 

En enklare standardhöjning krävs av befintlig skogsbilväg samt skyltning. 
Markägare är positiv till föreslagna åtgärder. 

Ansvar: Kommunen 

Kostnad: 520 tkr 

Delsträcka 3 
Enskild väg med statsbidrag genom Ödhult 

Endast skyltning behöver genomföras här. 

Ansvar: Trafikverket/Kommunen 

Kostnad: 10 tkr 

Delsträcka 4-5 
Från södra infarten Ödhult till Kejsarkullen 

En enklare standardhöjning krävs av befintlig skogsbilväg samt skyltning. 
Markägare är positiv till föreslagna åtgärder. 

Ansvar: Kommunen 

Kostnad: 450 tkr 
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Delsträcka 6 
Från Kejsarkullen och ca 400 m söderut på östra sidan av riksvägen 

Krävs ingen åtgärd förutom eventuell skyltning och markägare positiv men 
förkastas på grund av slutsats gällande delsträcka 7. 

Delsträcka 7 
Från slutet av delsträcka 6 och fram till väg 721 i Målilla 

Inga åtgärder har föreslagits då kontakt med markägare inte nått resultat. 
Delsträckan samt delsträcka 6 förkastas därför. 

Övriga åtgärder 
Passage 8 och 9 

För att få ett bra sammanhängande stråk på aktuella sträckor är det viktigt 
med säkra passager vid nybyggd GC-väg vid Lillråsa samt vid Ödhult södra 
till busshållplats.  

Ansvar: Trafikverket/kommunen 

Kostnad: 162 tkr 

Övriga kostnader 
Genomförd utredning, byggherrekostnader, projektering samt 
tillståndsprocesser och markavtal bedöms uppgå till cirka 600 tkr. 

Tidplan 
Om genomförbara delsträckor exklusive passager ska genomföras bedöms 
det ta max sex månader. Passagerna är svåra att bedöma då det handlar om 
en prioritering hos Trafikverket.  

Förslag på fortsatt hantering 
ÖSK föreslår att delsträcka 1-5 genomförs samt att fortsatt diskussion får 
ske med Trafikverket gällande passagerna och att kommunen avsätter 
medlen för de åtgärderna i sin helhet även om Trafikverket är ansvariga. 

Motiv till att genomföra delsträcka 4-5, trots avsaknad av fortsättning, är att 
det finns några få hushåll längs denna sträcka som skulle ha nytta av en 
cykelväg norrut. 

Delsträcka 6-7 föreslås förkastas i sin helhet.  
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Total kostnad bedöms till cirka 1 750 tkr för att genomföra de förslagna 
åtgärderna om kommunen tar hela kostnaden.  

Dessa medel förslås äskas i budgetprocessen för 2025 för att vägas mot 
övriga gång- och cykelvägsprojekt.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott § 104/2022 

ÅVS oskyddade trafikanter, Rv 23 Målilla-Hultsfred 

GC-väg Hultsfred-Målilla, åtgärdsförslag efter ÅVS 

Rapport GC-väg Hultsfred-Målilla 

Tjänsteskrivelse projektchef 2023-05-10 

Skickas till 
Budgetberedningen 

Östra Smålands Kommunalteknikförbund  
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KSAU § 117/2023 Diarienummer 2023/109 

Tomtpriser, VA-avgifter och gatunamn 
på Herrstorpet i Hultsfred 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar att ge ekonomikontoret i uppdrag att i samråd med 
Östra Smålands Kommunalteknik balansera kostnaderna mellan projekten 
utveckling skatt respektive utveckling taxa för att undvika särtaxa, när 
investeringarna aktiveras. 

Information om tomtpriser, omsättnings- och anläggningstillgångar och 
övrig uppdatering kring projektet har mottagits.  

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att godkänna föreslagna 
gatunamn inom Herrstorpet. 

Sammanfattning 
Ett uppdrag till ekonomikontoret och Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund (ÖSK) föreslås för att balansera kostnader mellan 
projekten utveckling skatt respektive utveckling taxa för att undvika särtaxa. 

Vidare föreslås delvis reviderade gatunamn inom Herrstorpet och 
omgivande vägar. 

En allmän information kring tomtpriser, mäklaruppdrag, omsättnings- och 
anläggningstillgångar samt generell information om projektet lämnas.  
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Ärendebeskrivning 

Hantering av särtaxa för VA 
I samband med framtagandet av beräkningsmodell för tomtpriser på 
Herrstorpet samt utifrån nuvarande ekonomiska utfall och prognoser kan en 
första bedömning göras om balansen mellan taxeintäkter och 
infrastrukturkostnader för VA.  

Det förhållande ska enligt Svenskt Vattens råd ligga på max 30 % (över- 
eller understigande) för att särtaxa ska vara aktuellt att behandla. 

Särtaxa hanteras om det föreligger så unika förutsättningar inom ett område 
som ska exploateras att en särskild VA-taxa (särtaxa) ska tas fram för VA-
anslutningarna. 

Anslutningsavgifterna i en ordinarie VA-taxa ska spegla en schablon för 
kostnadsbilden inom kommunen över tid.  

I rådande fall kan man undvika särtaxa, utifrån nu givna förutsättningar, 
genom att exploatören (kommunen i detta fall) tar en högre kostnad för VA-
infrastrukturen. I dagsläget innebär det en kostnad på cirka 934 tkr. 

Därför föreslås ekonomikontoret att i samråd ÖSK få ett uppdrag att 
balansera kostnaderna mellan projekten utvecklingsprojekt skatt respektive 
utvecklingsprojekt taxa när investeringarna ska aktiveras.  

Förslag på reviderade gatunamn 
I samband med entreprenaden på Herrstorpet har gatunamnen aktualiserats 
när beställning av vägmärkens skulle ske. 

Då det visat sig att vissa otydligheter har funnits kring gårdsnamn och att 
någon gata missades i de namnförslag som togs i samband med 
detaljplaneprocessen. 

Två gårdsnamn föreslås nu bibehålls jämfört med det ursprungliga förslaget 
där gatan hade fått ett nytt namn som var Gamla Herrstorpsvägen. 

Björkuddvägens förlängning föreslås heta Björkuddvägen också. 

Nya Herrstorpsvägen föreslås att endast namnges till Herrstorpsvägen och i 
övrigt kvarstår tidigare förslag. 
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Övrig information 
I samband med arbetet med beräkningsmodellen för tomtpriser på 
Herrstorpet har ett antal strategiska frågor hanterats vilka är: 

- Fördelning omsättnings- och anläggningstillgångar. 
- Kostnader för köp av VA-anslutningar av exploatören (kommunen i 

detta fall). 
- Tomtprissättning utifrån fysiskt läge inom området, marknadsläge 

och jämförelse med andra kommuner. 

Beslutsunderlag 
Nya gatunamn Herrstorpet 

Tjänsteskrivelse projektchef 2023-05-15 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Ekonomikontoret 

Östra Smålands Kommunalteknikförbund  
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KSAU § 118/2023 Diarienummer 2023/113 

Detaljplanområde Nytorpsvägen 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att beställa en detaljplan av miljö- 
och byggnadsnämnden avseende Nytorpsvägen med flera i Hultsfreds tätort.   

Plankostnaderna beräknas uppgå till ca 250 000 kr för framtagande av 
detaljplanen, vilket exkluderar eventuella utredningar. Tillkommande 
utredningar som troligtvis kommer behöva genomföras inkluderar 
dagvatten, markföroreningar, trafik, buller och teknisk förprojektering av 
vägar samt vatten- och avloppsinfrastruktur. 

Finansiering av plankostnader, utredningar och teknisk förprojektering sker 
från projekt 95034 Utveckling/exploatering – skatt, objekt 95600 IKEA-
området.  

Sammanfattning 
Ett planuppdrag föreslås kring Nytorpsvägen med flera anslutande vägar för 
att möjliggöra andra sträckningar respektive placering av gator och 
allmänna platser samt tillskapa ny tomtmark.  

Ärendebeskrivning 
I samband med arbetet kring ett pågående planuppdrag runt 
Silverslättsvägen mellan riksväg 34 och Stångådalsbanan genomförs ett 
antal förprojekteringar kring gator, gång- och cykelvägar, vatten- och 
avlopp samt annan infrastruktur. 

I det arbetet kan konstateras att behov föreligger att se över 
planförutsättningarna även längre söderut längs Nytorpsvägen med flera 
anslutande vägar. Bland annat föreligger behov av att se över sträckningen 
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av befintliga vägar och allmänna platser för att få en bättre koppling till 
området i norr där pågående planuppdrag sker. Vidare finns möjligheter att 
skapa ny tomtmark som i sin tur ger utbyggnadsmöjligheter för närliggande 
befintliga verksamheter men det skapar också möjlighet för nya etablering 
på idag ej planlagd mark.  

Exakta sträckningar och omfattning av planområdet är avhängt fortsatt plan- 
och utredningsarbete. Därför föreslås ett ganska vidsträckt område i detta 
läge för planuppdraget. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse projektchef 2023-05-23 

Karta – översikt över tilltänkt planområde 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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KSAU § 119/2023 Diarienummer 2020/155 

Lägesrapport vindbruksplan 

Beslut 
Arbetsutskottet har tagit emot informationen. Vidare noteras att arbetet med 
vindbruksplanen återupptas och implementeras med processen för 
planeringsstrategin och kommande beslut om ny översiktsplan.  

Ärendebeskrivning 
Samhällsplanerare Maria Bolin och planarkitekt Johan Mood redogör för 
förslag till fortsatt process med framtagande av vindbruksplan.  

Skickas till 
Miljö- och byggnadsnämnden  
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KSAU § 120/2023 Diarienummer 2023/104 

Ekonomisk uppföljning per 2023-04-30 
med helårsprognos för drift- och 
investeringsbudget 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 
godkänna delårsrapporten per 2023-04-30. Verksamheter som 
prognosticerar negativa avvikelser får i uppdrag att arbeta för att eliminera 
dessa och öka fokus på kostnadskontrollen. 

Ärendebeskrivning 
Ekonomikontoret har tagit fram delårsrapport med helårsprognos för 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse ekonomichef 2023-05-15 

Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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KSAU § 121/2023 Diarienummer 2023/106 

Ny tidplan för budgetarbetet 2024 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta om ny tidplan för 
budgetarbetet 2024 enligt förslaget i ärendebeskrivningen. 

Vidare föreslås kommunstyrelsen besluta att arbetsutskottets sammanträde 
den 19 september 2023 flyttas till den 26 september 2023. 

Sammanfattning 
Med anledning av det rådande ekonomiska läget presenteras förslag till ny 
tidplan för budgetarbetet 2024. 

Ärendebeskrivning 
Med anledning av det rådande ekonomiska läget har budgetberedningen 
beslutat att ge samtliga nämnder i uppdrag att återkomma med 
besparingsförslag med tillhörande konsekvensbeskrivningar enligt den 
fördelning ekonomikontoret har upprättat utifrån årsarbetare.  

Samtliga förslag ska presenteras på budgetberedningens dialogdagar 6-7 
september. Kommunstyrelsens verksamheter presenterar sina förslag direkt 
för budgetberedningen. Budgetberedningen beslutar samtidigt att förlänga 
budgetprocessen för att slutligen behandla 2024 års budget 6 november. 

Tiplanen med detaljerad plan för de nya dialogdagarna föreslås nedan. 

6-7 september Dialogdagar 

12 september  Budgetberedning 

19 september  Reservdag budgetberedning 
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10 oktober   MBL 

24 oktober  KS 

6 november  KF 

 

Detaljerad tidplan för dialogdagar 

6 september 

• 08.30 – 09.00 Introduktion inför budgetdialogerna 
• 09.00 – 09.45 Miljö och bygg 
• 09.45 – 10.00 Fika  

  
• 10.00 – 12.00 Socialnämnden 
• 12.00 – 13.00 Lunch  
• 13.00 – 13.45  Serviceenheten 
• 13.45 – 14.30 Kommunstyrelsens övriga 

verksamheter 
• 14.30 – 14.45 Fika 
• 14.45 – 15.45 ÖSK   

  
• 15.45 – 16.15 Fastighetsförvaltningen   
• 16.15 – 16.30 Sammanfattning av dagen  

 

7 september 

• 08.30 – 09.30 Barn- och utbildningsnämnden  
• 09.30 – 09.45 Fika 
• 09.45 – 10.45 Barn- och utbildningsnämnden 
• 10.45 – 11.15 Räddningstjänst  
• 11.15 – 11.45 Kultur och fritid 
• 11.45 – 12.00 Sammanfattning av dagen 

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse ekonomichef 2023-05-15 
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Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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KSAU § 122/2023 Diarienummer 2023/107 

Särskild statistikverksamhet 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta om att införa en 
särskild statistikverksamhet. Den särskilda statistikverksamheten består av 
utsedd personal inom kommunstyrelsens förvaltning och administrativ chef 
är chef för den särskilda statistikverksamheten. 

Sammanfattning 
Beslut om särskild statistikverksamhet i Hultsfreds kommun. 

Ärendebeskrivning 
För att få tillgång till Statistiska Centralbyråns (SCB) leveranssystem för 
microdata (MONA), även kallad regiondatabasen/Supercross, krävs ett 
beslut om en särskild statistikverksamhet. Tillgången till MONA möjliggör 
för kommunen att hämta data efter kommunens behov samt möjliggör 
minskade beställningskostnader från SCB. 

För att statistiksekretess ska gälla ska statistikverksamheten vara avgränsad 
från annan verksamhet. Statistikframställningen ska ske utan anknytning till 
något ärende och verksamheten ska vara organiserad som en egen enhet 
eller liknande. Saknas en särskild statistikenhet kan statistiksekretessen ändå 
gälla om verksamheten med framställning av statistik på annat sätt är 
avgränsad från annan verksamhet. Om uppgifter lämnar den avgränsade 
statistikverksamheten blir de offentliga handlingar och vem som helst har 
således rätt att begära ut uppgifterna. 

En särskild statistikverksamhet i Hultsfreds kommun utgörs lämpligen av 
personal inom kommunstyrelsens förvaltning och administrativ chef är chef 
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för statistikverksamheten. För personal som ska få tillgång till MONA 
lämnas en skriftlig försäkran in till SCB.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse ekonomichef 2023-05-15 

Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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KSAU § 123/2023 Diarienummer 2023/98 

Motion från Tomas Söreling och Rosie 
Folkesson, båda S, om 
subventionerade renhållningsavgifter 
för barnfamiljer 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar att remittera motionen till ekonomikontoret i 
samråd med Östra Smålands Kommunalteknikförbund för beredning. 

Vidare påminns om att kontakt ska tas med motionsställaren för att 
säkerställa motionens intentioner. Detta ska ske innan arbete med 
motionsyttrande påbörjas.  

Sammanfattning 
En motion om subventionerade renhållningsavgifter för barnfamiljer har 
lämnats in.  

Ärendebeskrivning 
Fullmäktigeledamöterna Tomas Söreling och Rosie Folkesson, båda S, har 
2023-05-09 lämnat in en motion om subventionerade renhållningsavgifter 
för barnfamiljer. I motionen framgår att med anledning av det ekonomiska 
läget i världen som gett hushållen högra avgifter som följd, bör det ses över 
om det finns möjlighet till subventionerade renhållningsavgifter. En 
reducerad avgift skulle förslagsvis gälla för ensamstående med barn och 
barnfamiljer som väljer det gröna abonnemanget. Motionsställarna vill att 
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frågan utreds och förslag tas fram på hur ett reducerat avgiftssystem för 
sophämtning skulle se ut för ensamstående med barn samt barnfamiljer. 

Beslutsunderlag 
Motion från Tomas Söreling och Rosie Folkesson, båda S, 2023-05-09 

Kommunfullmäktige § 59/2023 

Skickas till 
Ekonomikontoret 

Östra Smålands Kommunalteknikförbund  
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KSAU § 124/2023 Diarienummer 2021/146 

Svar på motion från Lennart Beijer, V, 
och Rosie Folkesson, S, om offentliga 
toaletter vid strandpromenaden i 
Hultsfred 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 
avslå motionen, med hänvisning till att bedömningen görs att det inte är 
motiverat att investera i fler toaletter då det redan finns offentliga toaletter 
längst sträckan. 

Sammanfattning 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund har i samråd med kultur- och 
fritidskontoret berett motionen och lämnar yttrande där det inte bedöms 
motiverat med fler offentliga toaletter på sträckan. 

Ärendebeskrivning 
En motion om offentliga toaletter vid strandpromenaden i Hultsfred har 
lämnats in av Lennart Beijer, V och Rosie Folkesson, S, 2021-08-25. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade § 206/2021-10-05 att remittera 
motionen till kultur- och fritidskontoret för att i samråd med Östra Smålands 
Kommunalteknik (ÖSK) ta fram ett yttrande. 

Kultur- och fritidskontoret och ÖSK har samrått om motionen 2023-05-10 
och kontakt med motionsställaren har skett för att säkerställa motionens 
intentioner.  
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I motionen lyfts att det finns ett stort behov av offentliga toaletter vid 
strandpromenaden i Hultsfred utifrån ett ökat användande av promenaden 
och de målpunkter som finns inom sträckan.  

Beredning 
Idag finns det två offentliga toaletter, om man räknar de toaletter som 
tillhandhålls av campingen för den kommunala badplatsen samt den nya 
offentliga toaletten i Köpingsparken, på en sträcka av cirka 2 km.  

Därutöver finns det toaletter för besökare på såväl Knektavallen, Folkets 
park samt Hembygdsparken som är öppna i samband med arrangemang. 
Dessa tre samt campingen ligger inom gångavstånd på max 600 meter.  

Vid kommande utökning av strandpromenaden söderut till Herrstorpet 
skulle det innebära drygt 2 km till sträcka därifrån till Köpingsparken. 

Det innebär att den dygnet-runt-öppna toaletten som är tillgänglig året runt 
ligger strategiskt placerad i mitten av strandpromenaden utöver att den fyller 
ett viktigt behov för såväl resecentrum som centrala delarna av Hultsfreds 
tätort. 

Yttrande 
Varken ÖSK eller kultur- och fritidskontoret bedömer att det är motiverat att 
investera i fler offentliga toaletter på aktuell sträcka. Skulle det visa sig att 
målpunkterna som nämns i motionen får ett ökat antal besökare i framtiden 
bör man i första hand titta på möjligheterna att hålla de toaletterna som finns 
på dessa platser öppna mer och i andra hand titta på nya låssystem som 
tillgängliggör dem även utanför öppettider för de aktuella målpunkterna.  

I sista hand bör man titta vidare på nya toaletter på sträckan. Bedömningen 
gäller även vid en framtida expansion och ökat besökstryck söderut mot 
Herrstorpet.  

Beslutsunderlag 
Motion från Lennart Beijer, V och Rosie Folkesson, S 2021-05-10 

Kommunstyrelsen arbetsutskott § 206/2021 

Tjänsteskrivelse projektchef 2023-05-09 
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Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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KSAU § 125/2023 Diarienummer 2021/214 

Svar på motion från Jonny Bengtsson 
och Janette Persson, båda S, om fria 
arbetsskor till personal inom vård och 
omsorg 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 
avslå motionen, bland annat med hänvisning till att kommunen fortsätter 
jobba mot att vara en attraktiv arbetsgivare, där bland annat en 
konkurrensmässig lön och ändamålsenliga lokaler inom vård och omsorg är 
av stor prioritet.  

Reservation 
Tomas Söreling och Rosie Folkesson, båda S, reserverar sig mot förslaget 
med hänvisning till eget yrkande. 

Sammanfattning 
Socialnämnden har lämnat förslag om avslag på motionen från Jonny 
Bengtsson och Janette Persson, båda S, om fria arbetsskor till personal inom 
vård och omsorg. 

Ärendebeskrivning 
Fullmäktigeledamöterna Jonny Bengtsson och Jeanette Persson, båda S, har 
lämnat in en motion som föreslår fullmäktige besluta att Hultsfreds 
kommuns personal inom vård och omsorg får arbetsskor betalda av 
arbetsgivaren. Motionen beskriver att arbete inom omsorgen många gånger 
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är ett fysiskt tungt arbete som sliter på kroppen. Bra skor bidrar till att 
undvika fallolyckor och minskar risken för förslitnings- och 
belastningsskador. 

Socialförvaltningen anser att bra ergonomiska arbetsskor bekostade av 
arbetsgivaren kan bidra till att kommunen ses som en attraktiv arbetsgivare 
som värnar om sin personal. Det kan även förebygga eventuella 
förslitningsskador och felbelastning vilket i sin tur kan bidra till en bättre 
arbetsmiljö och minskat behov av rehabilitering med mera. Dock finns flera 
praktiska frågor som behöver hanteras i samband med ett eventuellt inköp 
av arbetsskor, så som hur inköpet ska gå till och om arbetsskor ska förvaras 
på arbetsplatsen. 

Socialnämnden beslutade § 7/2023 att lämna följande yttrande som svar på 
motionen: 

”För den egna hälsan är det viktigt med bra skor såväl på fritid som på 
jobbet. Det finns idag bra möjligheter att få individuellt anpassade skor och 
skoinlägg som är bra för både fötterna och hela kroppens hälsa.  

Kommunen som arbetsgivare vill bli bättre på att främja förebyggande 
hälsoåtgärder som att till exempel hänvisa till den professionella hjälp som 
finns både inom det privata och Region Kalmar län. Vidare ska kommunen 
fortsätta jobba mot att vara en attraktiv arbetsgivare, där bland annat en 
konkurrensmässig lön och ändamålsenliga lokaler inom vård och omsorg är 
av stor prioritet. Med bakgrund av detta, kombinerat med den rådande 
ekonomiska situationen, anser inte nämnden att man bör påbörja ett 
åtagande för att tillhandahålla skor inom vård och omsorg.” 

Samråd har skett med motionsställarna. 

Yrkanden 
Tomas Söreling och Rosie Folkesson, båda S, yrkar bifall till motionen. 

Åke Nilsson, KD, yrkar avslag på motionen. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om arbetsutskottet beslutar att föreslå 
kommunfullmäktige att avslå eller bifalla motionen. Ordförande finner att 
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arbetsutskottet beslutar att avslå på motionen, varpå Tomas Söreling, S 
begär votering. 

Ja-röst för avslag till motionen, nej-röst för bifall till motionen. 

Omröstningsresultat 
Med tre ja-röster mot två nej-röster finner ordförande att arbetsutskottet 
beslutar att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 JA NEJ 
Lars Rosander, C X  
Tomas Söreling, S  X 
Marianne Vifell Waters, M X  
Åke Nilsson, KD X  
Rosie Folkesson, S  X 

 

Beslutsunderlag 
Motion från Jonny Bengtsson och Janette Persson, båda S, om fria 
arbetsskor till personal inom vård och omsorg 

Kommunfullmäktige § 3/2022 

Kommunstyrelsens arbetsutskott §§ 37/2022, 47/2023 

Tjänsteskrivelse verksamhetschef 2022-10-20 

Komplettering till tjänsteskrivelse 2023-01-12 

Kostnadsberäkning 2023-01-12 

Socialnämnden § 7/2023 

Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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KSAU § 126/2023 Diarienummer 2022/120 

Svar på motion från Tomas Söreling, 
Janette Persson och Tommy Rälg, 
samtliga S, om uppgradering av den 
kommunala badplatsen vid Hesjön 
Målilla 

Förslag 
Arbetsutskottet förslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 
motionen är besvarad med hänvisning till att kultur- och fritidskontoret sett 
över badplatsen och vidtagit åtgärder. 

Sammanfattning 
Kultur- och fritidskontoret i samråd med Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund har lämnat yttrande på motionen om badplatsen 
vid Hesjön.  

Ärendebeskrivning 
Fullmäktigeledarmötena Tomas Söreling, Janette Persson och Tommy Rälg, 
samtliga S, har 2022-08-25 lämnat in en motion om uppgradering av den 
kommunala badplatsen vid Hesjön i Målilla. I motionen framgår det att det 
bland annat finns behov av flera parkeringsplatser och mer inbjudande 
sjöbotten vid badplatsen där det idag saknas en del sand. Även grönytorna 
och bryggorna behöver ses över. 

Kultur- och fritid har i samråd med Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund (ÖSK) sett över behovet av eventuell 
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uppgradering av badplatsen vid Hesjön Målilla och har kommit fram till att 
viss uppgradering av badplatsen behöver göras och vissa uppgraderingar är 
redan genomförda. Bland annat är grönområdet åtgärdat och ny sand har 
fyllts på vid vissa delar av stranden. En del träd är borttagna. När det gäller 
bryggorna så besiktas de både före, under och efter säsong och är i dagsläget 
besiktigade och godkända. Bryggorna vid Hesjön håller god standard. 

Befintlig budget i respektive förvaltning har använts för de kostnader som 
uppkommit utifrån de åtgärder som genomförts. 

När det gäller utökande av parkeringsplatser så ser varken KoF eller ÖSK 
något akut behov av utökat antal parkeringsplatser. Inom området finns det 
ytor redan idag som borde möjliggöra uppemot 100 bilar parkerade 
exklusive naturcampingen. Om det skulle visa sig fullbelagt handlar det nog 
om att parkeringsplatserna inte nyttjas effektivt. Parkeringsräcken kan i så 
fall vara en enkel åtgärd för att ge en ökad effektiv parkering. 

I det stora hela så är badplatsen vid Hesjön en väldigt fin, välbesökt och 
välskött badplats. 

Kontakt har tagits med motionsställarna för att säkerställa motionens 
intentioner. 

Beslutsunderlag 
Motion från Tomas Söreling, Janette Persson och Tommy Rälg, samtliga S, 
2022-08-25 

Kommunfullmäktige § 98/2022 

Kommunstyrelsens arbetsutskott § 188/2022 

Tjänsteskrivelse kultur- och fritidschef 2023-05-10 

Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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KSAU § 127/2023 Diarienummer 2022/219 

Ombyggnation av särskilda boenden i 
Mörlunda och Vena 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 
rekommendera styrelsen för Hultsfreds Trygga Hem ekonomisk förening att 
arbeta vidare och ta in anbud avseende ombyggnation av särskilda boendet i 
Mörlunda, inklusive de tillägg som framgår av ärendebeskrivningen nedan. 

Vidare föreslås att anbud tas in avseende investering i solceller på 
byggnadens tak.  

Slutligen föreslås att anbud tas in avseende tillbyggnation samt investering i 
boendesprinkler i särskilda boendet i Vena. 

Före det att beslut fattas om investeringarna ska kommunfullmäktige på nytt 
ges möjlighet att behandla ärendet. 

Sammanfattning 
Förslag till ombyggnation av särskilda boendet på Doktorsvägen i Mörlunda 
och Skördevägen i Vena.  

Ärendebeskrivning 
Alla om- och tillbyggnationer som nu görs på kommunens äldreboenden 
hänger ihop med varandra och där flytt mellan de olika boendena är 
planlagda i en viss ordning. Detta för att inte få för lite särskilda boende 
platser under de olika byggnationerna. Alla byggnationer behöver vara klara 
när kommunen har som mest antal äldre 85+. När Aspedalsgatan i Hultsfred 
är klar hösten 2024, planeras de boende på Doktorsvägen flytta till 
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Aspedalsgatan. Detta för att en ombyggnation av Doktorsvägen kan starta, 
så att vi 2026 har de 163 lägenheterna på särskilt boende klara som 
äldreboendeutredningen bedömde att vi är i behov av. 

Särskilt boende Doktorsvägen i Mörlunda 
Doktorsvägen byggs om till ett modernt och ändamålsenligt särskilt boende 
med samma antal lägenheter som tidigare, 18 lägenheter. Doktorsvägen i 
Mörlunda består idag av fyra små enheter som är personalkrävande då det är 
svårt att få en överblick av verksamheten. Doktorsvägen har dålig 
planlösning för de som bor där och dålig arbetsmiljö för personalen. Här 
finns inga gemensamhetsutrymmen utan de boende är hänvisade till 
korridorer för social samvaro. Lägenheterna är små och svårmöblerade, åtta 
lägenheter är mindre än 30 m2. På Doktorsvägen i Mörlunda finns behov av 
att få till helheten i boendet och tillskapa gemensamhetsutrymmen samt 
större lägenheter.  

För att få en bättre planlösning i boendet och större lägenheter, har en 
uppdaterade ritningar och en kostnadsbedömning gjorts. Här ingår också 
samma tillval som gjordes på Vetlandavägen i Målilla och Aspedalsgatan i 
Hultsfred med handikapps inredning till badrum, tillgänglig utemiljö, 
svalare inneklimat, kylanläggning på ventilationen, soljalusier, passersystem 
på dörrar, persienner och taklyftar i lägenheterna samt boendesprinkler. 

I anslutning till boendet på Doktorsvägen finns 20 trygghetslägenheter. 
Enligt de ursprungliga planerna ska ytterligare sex trygghetslägenheter 
byggas i anslutning till de befintliga, men med beaktande av kostnadsläget 
för byggnation av denna typ av lägenheter föreslås att tills vidare avvakta 
med denna investering. 

Särskilt boende Skördevägen i Vena 
Skördevägen i Vena byggs till och boendesprinkler installeras. På 
Skördevägen är de boende idag hänvisade att äta alla sina måltider i 
restaurangen alternativt i sin lägenhet. Det finns inga gemensamhetskök per 
boendeenhet. På Skördevägen finns få rum för olika aktiviteter och social 
samvaro. Oftast träffas de boende i korridoren utanför restaurangen. 
Skördevägen har stora och bra lägenheter, 16 enrumslägenheter och 4 
tvårumslägenheter. Här krävs boendesprinkler men inga andra åtgärder på 
lägenheterna behövs.  
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På Skördevägen finns ett behov av att tillskapa två gemensamhetskök med 
tillhörande samvaroytor, där de boende kan äta sina måltider, ordna 
gemensamma aktiviteter samt för social samvaro. De två flyglarna som idag 
finns i två plan byggs samman på båda planen. Detta skulle innebära en mer 
sammanhållen planlösning med en trevligare boendemiljö och bättre 
arbetsmiljö. Dessutom behövs en tillgänglig utemiljö samma som beslutades 
om på Vetlandavägen i Målilla och Aspedalsgatan i Hultsfred. Idag finns 
krav på boendesprinkler, övriga tillval är inte aktuella på Skördevägen då 
lägenheterna här inte är i behov av någon ombyggnation. 

När gemensamhetskök tillskapas på boendet kan restaurangen användas av 
de som bor på boendet och de som bor i trygghetslägenheter i nära 
anslutning till det särskilda boendet, om de så önskar. Restaurangen blir 
även tillgänglig för övriga äldre i samhället som önskar att äta tillsammans 
med andra och kan också användas som en träffpunkt för äldre i Vena. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse kommunstyrelsens ordförande 2023-05-11 

Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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KSAU § 128/2023 Diarienummer 2023/103 

Revidering av avtal och reglemente för 
hjälpmedelsnämnden 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslås kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 
att godkänna revidering av avtal, reglemente samt övriga bilagor tillhörande 
”Avtal om gemensam nämnd för 
hjälpmedelsverksamhet/hjälpmedelsnämnd.” 

Sammanfattning 
Revidering av avtal och reglemente för hjälpmedelsnämnden har översänts 
för beslut. 

Ärendebeskrivning 
Hjälpmedelsnämnden har beslutat om en revidering av avtalet, reglementet 
samt övriga bilagor tillhörande ”Avtal om gemensam nämnd för 
hjälpmedelsverksamhet/hjälpmedelsnämnd”. Dessa reviderade handlingar 
överlämnas till alla samverkande kommuners fullmäktige för beslut och 
godkännande. Efter beslut i fullmäktige kommer avtal skickas ut för 
signering. 

Beslutsunderlag 
Avtal om gemensam nämnd för hjälpmedelsverksamhet/hjälpmedelsnämnd 

Tjänsteskrivelser och protokollsutdrag 

Bilaga 1 Verksamhetsbeskrivning för gemensam hjälpmedelsverksamhet 
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Bilaga 2 Överenskommelse om delaktighet i upphandling och 
sortimentsgruppsarbete 

Bilaga 3 Reglemente Hjälpmedelsnämnden 

Bilaga 4 verksamhets och budgetuppföljning 
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KSAU § / Diarienummer 2023/88 

Revidering av förbundsordning för 
Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslås kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 
godkänna att kommunen överlåter den administrativa hanteringen av de 
äldre deponierna där det finns ett kommunalt ansvar. 

Detta gäller under förutsättning att även Högsby kommun beslutar så. 

Sammanfattning 
Ett förslag till reviderad förbundsordningen har överlämnats för beslut. 

Ärendebeskrivning 
I förbundsordningen § 3.3 Avfalls- och renhållningsverksamhet, saknas 
skrivning om vad som gäller för deponier.  

För att förtydliga detta har ett stycke text lagt till gällande den administra-
tiva hanteringen av de nedlagda deponierna, där det finns ett kommunalt 
ansvar, ingår i överlåtandet. 

Förbundsordningen uppdateras med tillägg i § 3.3 enligt följande: 

I detta ingår även den administrativa hanteringen för de nedlagda 
deponierna där det finns ett kommunalt ansvar. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse projektchef 2023-05-08 

Uppdaterat förslag till förbundsordning 

Förbundsdirektionen § 34/2023 

Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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KSAU § 130/2023 Diarienummer 2023/105 

Rapport årlig uppföljning av det 
systematiska arbetsmiljöarbetet 2022 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen godkänna rapporten gällande 
årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet. 

Sammanfattning 
Syftet med den årliga uppföljningen är att undersöka om kommunens 
arbetsmiljöarbete bedrivs enligt föreskrifterna om systematiskt 
arbetsmiljöarbete. 

Ärendebeskrivning 
Arbetsmiljöverket genomförde under 2021 en inspektion gällande 
kommunens arbetsmiljöarbete. Det framkom att kommunen behövde 
förbättra systematiken och skapa skriftliga rutiner för den årliga 
uppföljningen. Det togs därför fram en rutin för årlig uppföljning där en 
sammanställande rapport skulle presenteras för kommunstyrelsen. 

Rapporten redovisar kommunens arbete under 2022. Rapporten visar att 
även 2022 var ett år präglat av coronapandemin. Det syns i nyckeltalen för 
arbetsmiljön med sjunkande värden inom flera områden. Trots detta har 
kommunen fortsatt goda resultat för arbetsmiljö. Frisknärvaron var 93,2 % 
och förvaltningarnas arbete för friskare arbetsplatser är en viktig del i det 
systematiska arbetsmiljöarbetet. Sammanställningarna från förvaltningarna 
visar på ett högt engagemang i frågan. 
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Beslutsunderlag 
Rapport Årlig uppföljning för det systematiska arbetsmiljöarbetet 2022 

Tjänsteskrivelse HR-strateg 2023-05-04 

Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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KSAU § 131/2023 Diarienummer 2023/102 

Förslag till Regional 
Cykelinfrastrukturplan Kalmar län 
2023-2033 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar att översända remissen till Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund för att återkomma till arbetsutskottet med yttrande 
eller förslag om att avstå detta. 

Sammanfattning 
Förslag till Regional Cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023–2033 har 
skickats ut på remiss. 

Ärendebeskrivning 
Regionstyrelsen har beslutat att sända ut förslag till Regional 
Cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023–2033 på remiss. Yttrande på 
remissen ska var Regionstyrelsen tillhanda senast den 29 september 2023. 

Syftet med planen är att identifiera vilka sträckor längs statlig regional 
infrastruktur i Kalmar län som ska byggas ut med cykelinfrastruktur. Det 
övergripande målet är möjliggöra för fler personer i Kalmar län att cykla i 
sin vardag.   

Fokus för framtagandet av planen har varit att binda samman tätorter samt 
att binda tätorter till kollektivtrafikens bytespunkter. Även ett antal 
prioriteringsprinciper för val av kommande cykelinfrastrukturobjekt har 
tagits fram i planen. 
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Beslutsunderlag 
Begäran om yttrande över förslag till Regional  

Cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023-2033 

Skickas till 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
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KSAU § 132/2023 Diarienummer 2023/108 

Transportutmaning Kalmar län 2023–
2025 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta om att kommunen 
deltar i länets Transportutmaning 2023–2025 och därmed återsända förslag 
på ifylld checklista av utmaningens steg och att ge utvecklingskontoret i 
uppdrag att följa upp resultat. 

Sammanfattning 
Klimatkommissionen utmanar kommunen att anta åtaganden i form av en 
transporttrappa i syfte att minska offentlig sektors tillskott av klimatutsläpp 
genom åtgärder som organisationen själv kan påverka. 

Ärendebeskrivning 
År 2025 ska klimatutsläppen från transporter i Kalmar län vara 70 procent 
lägre än år 2010. Offentlig sektor ska gå före och visa att det är möjligt att 
kombinera ambitiösa klimatmål med hållbar tillväxt. Klimatkommissionen 
Kalmar län via Landshövding och Regionråd utmanar kommunen att anta 
åtaganden för år 2025. Syftet är att uppmuntra och snabba på omställningen, 
samt att inspirera andra. Utmaningen presenteras i form av en 
transporttrappa med 25 aktiviteter. Trappan gör det möjligt att, steg för steg, 
ställa om egna fordon och transporter. 

Utmaningen antas genom återsändning av ifylld checklista och följs upp av 
antal tagna trappsteg och har en strävan om att påverka målet år 2025 om 70 
procent lägre utsläpp än år 2010. 
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Beslutsunderlag 
Transportutmaning 2025, följebrev 
Transportutmaning 2025, förslag på ifylld checklista 
Fossilbränslefria transporter 2025, beskrivning av utmaningar 

Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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KSAU § 133/2023 Diarienummer 2023/8 

Anmälningsärenden 
1. Protokoll kommunförbundet Kalmar län 2023-03-30, 2023-04-11 

och 2023-04-19 
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KSAU § 134/2023 Diarienummer 2023/111 

Järnforsens skola och Björkens 
förskola samt hänvisningsskola för 
Virserums och Järnforsens 
upptagningsområden 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 
stänga Järnforsens skola och fritidshem från höstterminen 2023.  

Vidare äskar barn- och utbildningsnämnden 2,5 mkr från 
kommunfullmäktige till upprustning av tidigare förskolan på Samuelsgatan i 
Järnforsen med avsikt att flytta förskolans verksamhet dit. 

Reservation 
Åke Nilsson, KD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 
Barn- och utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att stänga 
Järnforsens skola och fritidshem från höstterminen 2023. 

Ärendebeskrivning 
Järnforsens skola har läsåret 2022/2023 genomfört en 
organisationsförändring så att eleverna får sin utbildning på Målilla skola 
två dagar i veckan. Organisationen har diskuterats och enkäter om 
förändringen har genomförts. Möte med vårdnadshavare till elever på 
Järnforsens skola samt samhällsföreningen i Järnforsen har genomförts.  
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Barn- och utbildningsnämnden gav § 28/2023 fastighetschefen i uppdrag att 
ta fram en plan för de mest akuta åtgärderna för upprustning av Järnforsens 
skola.  

Barn- och utbildningsnämnden gav barn- och utbildningschefen i uppdrag 
att till nämndens sammanträde i maj 2023 undersöka och göra en 
konsekvensanalys gällande: 

• Ett utökat upptagningsområde för Järnforsens skola. Exempel på 
områden aktuella för utökning kan vara till exempel Flaten, 
Vrånganäs, Skinnskälla, Ryd och Högeruda. 

• Att gå ut med frågan till alla föräldrar boende i Järnforsen och dess 
närhet som har sina barn i annan skola på annan ort för att undersöka 
om dessa kan tänkas välja Järnforsens skola. 

 

Fastighetschefen har tagit fram en sammanställning av de mest akuta 
åtgärderna för upprustning av Järnforsens skola.  

Barn- och utbildningschefen presenterade en undersökning på barn- och 
utbildningsnämndens sammanträde med konsekvensanalys av ett utökat 
upptagningsområde för Järnforsens skola samt svar från föräldrar boende i 
Järnforsen och dess närhet som har sina barn i annan skola.  

Undersökning och konsekvensanalys av utökat 
upptagningsområde 
Samråd med skolskjutshandläggare har genomförts för att undersöka 
möjligheten till ett utökat upptagningsområde för Järnforsens skola.  
De områden som har undersökts är Flaten, Vrånganäs, Skinnskälla, Ryd och 
Högeruda, vilket tillhör upptagningsområde för Målilla skola idag. 
 
Nuläge utökat område: 
I dagsläget finns det en elev (årskurs 3) som bor inom detta område och går 
på Målilla skola. Skulle upptagningsområdet ändras har eleven rätt enligt 
Skollagen att gå kvar på Målilla skola. 
 
Har eleven rätt till skolskjuts vid ändrad hänvisningsskola? 
Eleven har rätt till skolskjuts om eleven byter skola till den nya 
hänvisningsskolan vid ett beslut om ändrad hänvisningsskola.  
 
Enligt skoljurist kan eleven nyttja sin rätt att gå kvar i den tidigare 
placeringsskolan men eleven har endast rätt till skolskjuts om det kan ske 
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utan ekonomiska eller organisatoriska svårigheter för kommunen. Enligt 
rättspraxis avses med ekonomisk svårighet här i princip varje merkostnad 
för kommunen. 
 
Prognos framåt vid ändrat upptagningsområde: 
Inom området Flaten, Vrånganäs, Skinnskälla, Ryd och Högeruda finns det 
två barn i förskoleålder, födda 2018 och 2019. Dessa barn skulle tillhöra 
Järnforsens skola om upptagningsområdet ändras innan de börjar 
förskoleklass. 
 
Konsekvensanalys av utökat upptagningsområde: 
Ändringen av upptagningsområde är möjlig att genomföra och det finns 
inga större konsekvenser ur ett skolskjutsperspektiv av ändrat 
upptagningsområde eftersom det är så få elever. Skolskjuts ska kunna 
ordnas med befintliga fordon och kostnaderna för skolskjuts kan öka något. 
 
Ur skolperspektivet ökar inte elevantalet på Järnforsens skola nämnvärt 
eftersom det skulle innebära en till två elever till på skolan utifrån ändrat 
upptagningsområde. 
 

Undersökning och konsekvensanalys av förfrågan att 
byta skola 
Barn- och utbildningsförvaltningen har på uppdrag av barn- och 
utbildningsnämnden gått ut med förfrågan till alla föräldrar boende i 
Järnforsen och dess närhet som har sina barn i annan skola på annan ort för 
att undersöka om dessa kan tänkas välja Järnforsens skola. 
 
Frågan har skickats ut per brev den 13 april samt ett påminnelsebrev den 26 
april till de som inte har inkommit med ett svar vid första utskicket. Efter 
påminnelsebrevet har kommunen kontaktat de vårdnadshavare som inte har 
svaret per telefon för att kunna få svar av samtliga. Vårdnadshavare till två 
elever har kontaktats per telefon. 
 
Frågan har skickats till vårdnadshavare för 17 elever som har gjort ett aktivt 
val och valt en annan skola:  

Dessa elever går idag på: 

Målilla skola, Målilla  6 elever 

Emådalskolan, Mörlunda   4 elever 

Nya Centralskolan, Virserum 6 elever 
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Kvillsfors, Vetlanda kommun 1 elev 

 
Frågan som har ställts till vårdnadshavarna är: 
”På uppdrag från barn- och utbildningsnämnden genomför vi en 
undersökning om det finns elever som önskar byta till Järnforsens skola till 
höstterminen 2023 och som bor inom upptagningsområdet för denna skola. 

Kan ni tänka er att byta skola till Järnforsens skola för ert barn till 
höstterminen 2023?” Svarsalternativen är ja eller nej. 

Svar på frågan: 

Svarsalternativ Ja:    0 vårdnadshavare 

Svarsalternativ Nej: 17 vårdnadshavare  

Obesvarade:    0 vårdnadshavare 

Konsekvensanalys: 
Undersökningen visar att de vårdnadshavare som har gjort ett aktivt val av 
skola inte har som avsikt att byta till Järnforsens skola. Konsekvensen blir 
att elevantalet inte kommer att öka på Järnforsens skola inför höstterminen 
2023 utifrån förfrågan om att byta skola. 

Elevantal Järnforsens skola 2023-05-02 

Järnforsens skola har 19 inskrivna elever i maj 2023. 

Årskurs Antal elever: 
Förskoleklass 4 
Årskurs 1 0 
Årskurs 2 2 
Årskurs 3 3 
Årskurs 4 3 
Årskurs 5 2 
Årskurs 6 5 
Totalt: 19 elever 

 

Barnantal Björkens förskola, Järnforsen 

Förskolan Björken i Järnforsen har i dagsläget 12 inskrivna barn. Ett barn 
med födelseår 2022 står i kö för placering i augusti 2023. 
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Födelseår: Antal barn: 
2017 0 barn 
2018 4 barn 
2019 1 barn 
2020 5 barn 
2021 2 barn 

 

Tidigare beslut i barn- och utbildningsnämnden: 

Barn- och utbildningsnämnden beslutade 2022-08-31, § 48/2022 att ändra 
hänvisningsskola för Virserums upptagningsområde till Järnforsens skola 
från läsåret 2023/2024. Information om förändringen och en möjlighet till 
intresseanmälan skulle läggas ut på kommunens hemsida. 

Utifrån intresseanmälan har en familj boende i Virserum inkommit med 
ansökan för två barn inför höstterminen 2023. Det gäller en elev till 
förskoleklass samt en elev till årskurs 1. 

Prognosen visar att det kommer att vara 15 elever på Järnforsens skola 
höstterminen 2023. 

Årskurs Antal elever: 
Förskoleklass 1 
Årskurs 1 4 
Årskurs 2 0 
Årskurs 3 2 
Årskurs 4 3 
Årskurs 5 3 
Årskurs 6 2 
Totalt: 15 elever 

Yrkanden 
Tomas Söreling och Rosie Folkesson, båda S och Marianne Vifell Waters, 
M yrkar bifall till barn- och utbildningsnämndens förslag, som innebär att 
Järnforsens skola och fritidshem stängs från höstterminen 2023. 

Åke Nilsson, KD yrkar avslag på barn- och utbildningsnämndens förslag, 
men hänvisning till eget yrkande enligt följande: 

”Flera beslut har under åren tagits som missgynnat utvecklingen av 
Järnforsens skola. Ett exempel är det beslut som barn- och 
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utbildningsnämnden (BUN) tog avseende hänvisningsskola för 
upptagningsområdet när man ändrade från Mörlunda till Målilla. Flera saker 
skulle kunna lyftas fram där man tvärtom skulle kunnat fatta beslut som i 
stället gynnat en utveckling av skolan. Till dels måste vi erkänna att vi som 
förtroendevalda inte alltid varit tillräckligt uppmärksamma på vilka 
konsekvenserna en del beslut skulle få. Andra gånger har åtgärder gjorts 
som inte varit helt transparanta och öppna, kanske inte ens lyfts upp för 
politiska beslut. 

Jag känner till exempel inte till beslut som tagits angående skolgården på 
skolan. För ett antal år sedan genomförde engagerade föräldrar en 
upprustning av skolgården med hjälp av bland annat medel från EU. 
Tidningsreportage beskrev vilken fin skolgård man fått i Järnforsen. Enligt 
uppgift togs senare en hel del av det som byggts upp bort. 

Nu har vi en situation där det är till synes omöjligt att driva Järnforsens 
skola vidare. BUN har genomfört en hel del undersökningar och 
konsekvensanalyser och med ett selektivt urval av slutledningar kommer 
man fram till sitt beslut att lägga ner skolan. I den undersökning som gjorts 
med frågor till barnen framställs som talande att 16 av 17 elever känner sig 
trygga på bussen till Målilla. Bra, naturligtvis. Samma undersökning visar 
att endast en av 17 elever tycker att man ska vara i Målilla fem dagar i 
veckan. På vilket sätt har man lyssnat in barnen i det fallet? Och det är så 
lite som tio av 17 elever som känner sig trygga i Målilla. 

I fråga om kostnader om BUN:s förslag blir verklighet, är det svårt att få en 
fullständig bild. Vad kostar det till exempel att riva skolan i Järnforsen? 
BUN begär extra pengar för att iordningställa den före dette förskolan för att 
bedriva förskola där. I alla andra sammanhang där våra förskolor 
diskuterats, har man verkligen understrukit vikten av en bra utemiljö. Valet 
av plats för nya förskolan Växthuset motiverades i mångt och mycket med 
den fantastiska miljön med närhet till naturen. Samma sak beträffande ny 
förskola i Vena. Platsen beskrivs som mycket lämplig på grund av just 
närheten till natur med fina omgivningar. Hur har BUN tänkt här? Bortsett 
från de brister som själva fastigheten i Järnforsens skola har, måste väl ändå 
utemiljön betraktas som i det närmaste perfekt? 

Jag hade gärna sett att konsekvenser för industriorten Järnforsen av en 
nedlagd skola hade belysts mer, där inte endast BUN:s överväganden varit 
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styrande. I handlingar från BUN nämns att Plannja lämnat någon form av 
yttrande. Det kanske inte tillför något, men det hade ändå varit på sin plats 
att också detta redovisats. 

Mot bakgrund av det jag nämnt ovan, plus flera andra överväganden, yrkar 
jag bifall till det yrkande Niclas Mobelius hade i BUN och den reservation 
han gjorde mot majoritetsbeslutet.  

I andra hand yrkar jag återremiss på frågan om var förskolan fortsatt ska 
vara belägen. Jag anser att det behöver utredas mer vad som är bäst och 
mest kostnadseffektivt. De pengar som BUN begär för att rusta upp före 
detta förskolan skulle kanske, tillsammans med det en försäljning av 
”gamla” Björken skulle ge, kunna göra det möjligt att behålla en förskola på 
skolans nuvarande plats. Säkert med rivning av vissa delar men 
iordningsställande av andra lämpliga delar.” 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om ärendet kan avgöras idag eller om arbetsutskottet 
beslutar enligt Åke Nilssons yrkande om återremiss, och finner att ärendet 
kan avgöras idag.  

Ordförande frågar om arbetsutskottet kan besluta enligt yrkandet om bifall 
till barn- och utbildningsnämndens förslag, eller enligt Åke Nilssons 
yrkande om avslag på barn- och utbildningsnämndens förslag. Ordförande 
finner att arbetsutskottet beslutar enligt barn- och utbildningsnämndens 
förslag, som innebär att Järnforsens skola och fritidshem stängs från 
höstterminen 2023. 

Beslutsunderlag 
Sammanställning av mest akuta åtgärder för upprustning av Järnforsens 
skola 2023-03-24  

Barnkonsekvensanalys 2023-05-17 

Tjänsteskrivelse barn- och utbildningschef 2023-05-08 

Barn- och utbildningsnämnden § 45/2023 
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Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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	Beslut KSAU 2023-05-23
Tomtpriser, VA-avgifter och gatunamn på Herrstorpet i Hultsfred - projektchef Jens Karlsson, förbundschef Tony Bohlin, VD Helena Grybäck Svensson, utvecklingschef Lars Gjörloff och controller Patrik Simonsson kl 11.10
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3


	Detaljplanområde Nytorpsvägen - utvecklingschef Lars Gjörloff, projektchef Jens Karlsson och planarkitekt Johan Mood kl 11.40
	Beslut KSAU 2023-05-23
Detaljplanområde Nytorpsvägen - utvecklingschef Lars Gjörloff, projektchef Jens Karlsson och planarkitekt Johan Mood kl 11.40
	Sida 1
	Sida 2


	Lägesrapport vindbruksplan - samhällsplanerare Maria Bolin och planarkitekt Johan Mood kl 13
	Beslut KSAU 2023-05-23
Lägesrapport vindbruksplan - samhällsplanerare Maria Bolin och planarkitekt Johan Mood kl 13

	Ekonomisk uppföljning per 2023-04-30 med helårsprognos för drift- och investeringsbudget - ekonomikontoret kl 13.20
	Beslut KSAU 2023-05-23
Ekonomisk uppföljning per 2023-04-30 med helårsprognos för drift- och investeringsbudget - ekonomikontoret kl 13.20

	Ny tidplan för budgetarbetet 2024
	Beslut KSAU 2023-05-23
Ny tidplan för budgetarbetet 2024
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3


	Särskild statistikverksamhet
	Beslut KSAU 2023-05-23
Särskild statistikverksamhet
	Sida 1
	Sida 2


	Motion från Tomas Söreling och Rosie Folkesson, båda S, om subventionerade renhållningsavgifter för barnfamiljer
	Beslut KSAU 2023-05-23
Motion från Tomas Söreling och Rosie Folkesson, båda S, om subventionerade renhållningsavgifter för barnfamiljer
	Sida 1
	Sida 2


	Svar på motion från Lennart Beijer, V, och Rosie Folkesson, S, om offentliga toaletter vid strandpromenaden i Hultsfred
	Beslut KSAU 2023-05-23
Svar på motion från Lennart Beijer, V, och Rosie Folkesson, S, om offentliga toaletter vid strandpromenaden i Hultsfred
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3


	Svar på motion från Jonny Bengtsson och Janette Persson, båda S, om fria arbetsskor till personal inom vård och omsorg
	Beslut KSAU 2023-05-23
Svar på motion från Jonny Bengtsson och Janette Persson, båda S, om fria arbetsskor till personal inom vård och omsorg
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3


	Svar på motion från Tomas Söreling, Janette Persson och Tommy Rälg, samtliga S, om uppgradering av den kommunala badplatsen vid Hesjön Målilla
	Beslut KSAU 2023-05-23
Svar på motion från Tomas Söreling, Janette Persson och Tommy Rälg, samtliga S, om uppgradering av den kommunala badplatsen vid Hesjön Målilla
	Sida 1
	Sida 2


	Ombyggnation av särskilda boenden i Mörlunda och Vena
	Beslut KSAU 2023-05-23
Ombyggnation av särskilda boenden i Mörlunda och Vena
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3


	Revidering av avtal och reglemente för hjälpmedelsnämnden
	Beslut KSAU 2023-05-23
Revidering av avtal och reglemente för hjälpmedelsnämnden
	Sida 1
	Sida 2


	Revidering av förbundsordning för Östra Smålands Kommunalteknikförbund
	Beslut KSAU 2023-05-23
Revidering av förbundsordning för Östra Smålands Kommunalteknikförbund
	Sida 1
	Sida 2


	Rapport årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 2022
	Beslut KSAU 2023-05-23
Rapport årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 2022
	Sida 1
	Sida 2


	Förslag till Regional Cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023-2033
	Beslut KSAU 2023-05-23
Förslag till Regional Cykelinfrastrukturplan Kalmar län 2023-2033
	Sida 1
	Sida 2


	Transportutmaning Kalmar län 2023–2025
	Beslut KSAU 2023-05-23
Transportutmaning Kalmar län 2023–2025
	Sida 1
	Sida 2


	Anmälningsärenden
	Beslut KSAU 2023-05-23
Anmälningsärenden

	Järnforsens skola och Björkens förskola samt hänvisningsskola för Virserums och Järnforsens upptagningsområden
	Beslut KSAU 2023-05-23
Järnforsens skola och Björkens förskola samt hänvisningsskola för Virserums och Järnforsens upptagningsområden
	Sida 1
	Sida 2
	Sida 3
	Sida 4
	Sida 5
	Sida 6
	Sida 7
	Sida 8



